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ZAHTEV 
ZA POVLAČENJE NACRTA ZAKONA O UNUTRAŠNJIM POSLOVIMA IZ JAVNE 

RASPRAVE  

 

I ZA FORMIRANJE KOMISIJE ZA PROCENU POTREBE DONOŠENJA NOVOG 

ZAKONA 

 

 

Imajući u vidu kontroverze Nacrta zakona o ministarstvu unutrašnjih poslova koje izazivaju u 

javnosti velike podele i kreiraju nesigurnost u društvu, pre svega u pogledu ikakve potrebe da se 

oblast unutrašnjih poslova iznova uređuje potpuno novim zakonom koji će čak i u samom imenu 

zameniti postojeći Zakon o policiji, to je potrebno da se ovaj nacrt zakona povuče u pred-procedure 

njegovog usvajanja, odnosno iz javne rasprave. 

 

 

Predmetni nacrt zakona unosi brojne novine koje su do sada bile potpuno nepoznate našem 

pravnom sistemu i puko organizovanje okruglih stolova na kojima će se bez dovoljne medijske 

pokrivenosti javno raspravljati o njemu u veoma uskom krugu učesnika ne može da opravda 

uvođenje ovakvih novih instituta. 

 

Ovo se pre svega odnosi  na ozakonjenje i pravno institucionalizovanje biometrijskog 

masovnog nadzora bez uspostavljanja jasne i ikakve kontrole tog sistema od strane javnosti 

odnosno od strane građana, i bez jasnih garancija sprečavanja njegove zloupotrebe, ne samo od 

koruptivnih elemenata našeg društva, već i od stranih, na primer terorističkih organizacija koje su 

softverski i tehnološki uvek osposobljene za najefektivnija hakerska dejstva i kojima se računarski 

mogu suprotstaviti samo tehnološki najrazvijenije zemlje sveta u koje Srbija ne spada. To stvara 

ogromne bezbednosne rizike na koje neće biti imuni ni naše bezbednosne službe dok će građani 

biti u celosti prepušteni sa jedne strane koruptivnom voluntarizmu, a sa druge strane iz inostranstva 

informacionom ugrožavanju ličnih podataka  među kojima su podaci o kretanju. 

 

Identični problemi su i sa predviđanjem ulaska u stan i druge prostorije ovim zakonom bez 

dosadašnje obavezne primene Zakonika o krivičnom postupku, što će otvoriti takođe veliki 

voluntarizam neprihvatljiv u jednom evropskom društvu, ali i sa brojnim drugim institutima i 

rešenjima koja se predviđaju. 

 

Načelno, nije jasno ni koje potrebe opravdavaju donošenje ovog potpuno novog zakona, i iz 

kojih tačno razloga bi se stari uopšte menjao, sa kojim pobudama i kojim motivima, jer se 

obrazloženje ničim konkretnim u ovom pogledu ne bavi, a „davanje boljih definicija unutrašnje 

bezbednosti“ nije legislativna potreba već teorijsko oubličavanje podobno za naučne debate a ne 

za donošenje zakonske norme. 

 



S toga, ovim se postavlja zahtev da se nakon povlačenja Nacrta zakona o unutrašnjim 

poslovima FORMIRA CIVILNA KOMISIJA koja će u Ministarstvu unutrašnjih poslova 

istražiti, evaluirati i anketirati policijske potrebe i nosioce i izvršioce policijske vlasti i na 

osnovu toga prvo proceniti da li postoji stvarna potreba za promenama u zakonskim 

rešenjima,  pa tek ukoliko postoji, onda u kojim oblastima i u kom pravcu. 

 

S obzirom na to da su policijska pitanja pre svega pitanja civilne bezbednosti, odnosno 

bezbednosti civila (za razliku od vojne i obaveštajne bezbednosti) to se u ova pitanja u samom 

začetku, već pri formiranju teksta nacrta moraju uključiti svi relevantni predstavnici civilnog 

sektora, pre svega oni čija je aktivnost prepoznata od strane Evropske Unije. 

 

Imajući značaj i važnost ovih pitanja, za sva pojašnjenja stojimo Vam na raspolaganju. 

 

 

U Beogradu 

Dana 22.12.2022. godine 

 

ADVOKAT ČEDOMIR STOJKOVIĆ 
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